



Part 1 — Reading Comprehension (閱讀理解)

閱讀材料 A :

Reading Text A:

《我的學校一天》

A Day at My School

我每天早上七點起床，八點到學校。第一節課通常是中文課，老師會讓我們做閱讀練習。課間休息時，我會和朋友聊天或到操場走一走。午飯後，我們有兩節選修課，可以選音樂、電腦或體育。我最喜歡體育課，因為可以放鬆一下。放學後，我常常留在圖書館做功課，因為那裡很安靜。我覺得我的學校生活雖然忙碌，但非常充實。

I wake up at 7 a.m. and arrive at school at 8. The first lesson is usually Chinese, where the teacher gives us reading practice. During break time, I chat with friends or walk around the playground. After lunch, we have two elective lessons such as music, computer studies, or PE. My favourite is PE because it helps me relax. After school, I often stay in the library to do homework because it is quiet. I think my school life is busy but fulfilling.

Questions (閱讀題目)

1. 作者第一節課通常什麼課？
1. What is usually the writer's first lesson?
2. 課間休息時，作者會做什麼？
2. What does the writer do during break time?
3. 作者為什麼喜歡體育課？
3. Why does the writer like PE class?
4. 作者放學後通常在哪裡做功課？為什麼？
4. Where does the writer usually do homework after school, and why?
5. 用自己的話總結作者對學校生活的感受。
5. In your own words, summarize how the writer feels about school life.

Part 2 — Writing Tasks (寫作練習)

寫作任務一：描述你一天的學校生活，包括你最喜歡的一節課。

Writing Task 1: Describe a day in your school life, including your favourite lesson.

寫作任務二：你的學校想改善學生的學習環境。請寫一封電郵給校長，提出三個建議，並解釋原因。

Writing Task 2: Your school wants to improve the learning environment. Write an email to the principal suggesting three improvements and explain why they are helpful.

Part 3 — Speaking Tasks (口語練習)

Section A — 個人話題 / Personal Topics

談談你最喜歡的老師，並說說原因。

Talk about your favourite teacher and explain why.

描述你學校的一個特別活動。

Describe a special event at your school.

你覺得功課多好不好？為什麼？

Do you think having a lot of homework is good? Why?

Section B — 看圖說話 / Picture-based Prompts

描述圖中的情景。

Describe the scene in the picture.

你喜歡在課室上課還是自學？為什麼？

Do you prefer classroom learning or self-study? Why?

你覺得學生應該怎樣提高學習效率？

How do you think students can improve their learning efficiency?

Section C — 討論題 / Discussion Questions

學校應不應該延長上課時間？

Should schools extend class hours?

科技如何改變學生的學習方式？

How has technology changed the way students learn?

學生壓力太大，學校可以怎樣幫助？

If students are under too much pressure, how can schools help?

Answer Key (答案)

Part 1 — 閱讀理解答案 / Reading Comprehension Answers

1. 中文課。
1. Chinese class.
2. 和朋友聊天或到操場走一走。
2. Chat with friends or walk around the playground.
3. 因為可以放鬆一下。
3. Because it helps the writer relax.
4. 在圖書館，因為那裡很安靜。
4. In the library because it is quiet.
5. 覺得忙碌但充實。
5. Busy but fulfilling.

Part 2 — 寫作範文 / Sample Writing Answers

我每天八點開始上課，第一節是英文課。我最喜歡科學課，因為可以做實驗。午飯後，我會和朋友一起聊天。放學後，我通常在圖書館做功課。我覺得我的學校生活很有趣。

I start school at 8 a.m., and my first lesson is English. My favourite subject is science because we can do experiments. After lunch, I chat with friends. After school, I usually do homework in the library. I think my school life is interesting.

校長您好：我想提出三個改善學習環境的建議。第一，增加圖書館的開放時間，讓學生有更多時間學習。第二，設置安靜的自習區，幫助學生集中精神。第三，提供更多課外學習活動，讓學生學得更有趣。希望您能考慮這些建議。此致 敬禮

Dear Principal: I would like to suggest three ways to improve the learning environment. First, extend library hours so students have more time to study. Second, create quiet study zones to help students concentrate. Third, offer more extracurricular learning activities to make learning more enjoyable. I hope you will consider these suggestions. Yours sincerely.

Part 3 — 口語範例 / Speaking Model Responses

我最喜歡的老師是中文老師，因為她教得很清楚，也很有耐心。

My favourite teacher is my Chinese teacher because she teaches clearly and is very patient.

圖中有學生在課室裡上課，他們正在聽老師講解。

In the picture, students are in class listening to the teacher.

科技可以幫助學生找到更多資料，也可以讓學習更有效率。

Technology helps students find more information and makes learning more efficient.